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 تمهيد

الاتهامات  ملحوظ  بشكل  الأميركية  المتحدة  الولايات  في  الأخيرة  السنوات  في  تصاعدت 

لحزب   هة  المخدّ   اللّهالموجَّ تجارة  في  الإجرامي  بالضلوع  والنشاط  الأموال  وغسيل  رات 

المنظمّة، تقارير إلى    والجريمة  على  الاتهامات  تقتصر  لم  بالإرهاب.  القديم  الاتهام  جانب 

حد إعلان وزارة العدل الأميركية إلى    سرديات تتناقلها وسائل إعلام، بل وصل الأمر صحافية أو  

كمنظمّة إجرامية عابرة للحدود". هذا    اللّهعن "تصنيف حزب    2018في تشرين الأول عام  

إلى   ، تضافاللّهمرحلة جديدة في مواجهة حزب  إلى    التصنيف يعكس قرارًا أميركيًا بالانتقال

 ى "الإرهاب". لتصنيفات ضمن قوائم ما يسمّ حرب العقوبات وا

بالقسم الغربي من الكرة الأرضية   اللّهتبذل الولايات المتحدة موارد وجهود هائلة لربط حزب  

ما أميركا اللاتينية مستفيدة من تواجد ملحوظ لمهاجرين لبنانيين في تلك المناطق.  ولا سيّ 

الأ  العام  الرأي  تعبئة  يتيح  بأنه  الربط  باعتباره ينشط في   اللّهميركي ضد حزب  ويفيد هذا 

"الحديقة الخلفية" للولايات المتحدة، أي أنه يمثّل تهديدًا مباشرًا وقريبًا للأرض الأميركية،  

وجملة من الأنشطة الإجرامية التي تجتاح   اللّهلات مزعومة بين حزب  كما أنه يمهّد لإيجاد ص  

تجارة   مثل  الأميركية  ا  المخدّراتالقارة  للحدود. وغسيل  العابرة  الجريمة  ونشاط    لأموال 

المركز   قًاانطلا في  الاستراتيجية  الدراسات  مديرية  أطلقت  الممنهجة،  الحملة  هذه  من 

مشروعً  والتوثيق  للدراسات  الكتاب   ،2019عام    ابحثيً   االاستشاري  هذا  حصيلته  كانت 

 "الإرهاب" في أميركا اللاتينية.   بعالم الجريمة المنظمّة و   اللّهالمرجعي في مسألة ربط حزب  

بكارتيلات   اللّهعرض ومراجعة الادعاءات الأميركية حول علاقة حزب  إلى    يهدف هذا الكتاب 

وعصابات الإتجار بالبشر والبضائع المهرّبة ومنظمات غسيل الأموال في   المخدّراتتجارة  

اتها وقنواتها. ويستند مضمون أميركا اللاتينية، وفهم عملية إنتاج تلك المزاعم وكشف آليّ 

ي عشرات الجلسات داخل الكونغرس الأميركي حول حزب مراجعة ودراسة وتقصّ إلى    الكتاب

وقرارااللّه أميركية  وقوانين  وتصريحات ،  الأميركية،  العدل  وزارة  من  وبيانات  تنفيذية  ت 

 لمسؤولين أميركيين وكتابات لخبراء وأكاديميين، ومقالات صحفية وتحقيقات إعلامية. 

الأول   الفصل  مقدّمة وخلاصة.  منها  لكلّ  الكتاب من خمسة فصول،  بيانات يعرض  يتألفّ 

دَت في ن الكونغرس بين عامي  مختلف لجا  إحصائية حول عشرات جلسات الاستماع التي عُق 
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لحزب  و   2018و  2005 دور  بوجود  اتهامات  خلالها  اللاتينية، كما    اللّهأثيرت  أميركا  في 

الشؤون  لجنة  في  أميركيين  مشرِّعين  خلفيات  الفصل  في  نة  المضمَّ المعلومات  شملت 

ضاءة على الخارجية في مجلس النواب الأميركي الذين تعاقبوا على إدارة عمل اللجنة، مع إ

حجم الدعم المالي الصهيوني لحملاتهم الانتخابية خلال تنظيمهم لجلسات الاستماع سالفة 

 الذكر. 

الثاني   خبراؤها   اوأرقامً   بيانات  يتضمّنالفصل  أدلى  التي  البحثية  المراكز  خلفية  حول 

بشهاداتهم في جلسات الاستماع، مع تركيز على ميزانياتها وبرامجها، وحجم الأصول المالية 

ونشاطاته العالمية المزعومة. كما يحتوي   اللّهحول حزب    السرديّاتالمستثمَرة فيها لإنتاج  

لـ "الخبراء  " الذين شاركوا في جلسات الاستماع المذكورة الفصل الثاني على السيَر الذاتية 

 في أميركا اللاتينية.  اللّهللتحريض على دور مزعوم لحزب 

لحزب   هة  الموجَّ الاتهامات  جذور  المعمّق  بالبحث  يتناول  الثالث  بالإتجار    اللّهالفصل 

وكيفية المخدّراتب بداية  الصهيوني  الكيان  في  للتهمة  تاريخي  تتبُّع  عملية  ، حيث جرت 

دينية لدى حزب  إلى    نتقالهاا أثير من زعم وجود فتوى  المتحدة، وما  تجيز    اللّهالولايات 

ب الإتجار  فيه  يمكن   المخدّراتللمنظَّمين  بحيث  واليهود"،  الأميركيين  "استهداف  بهدف 

 اللهّ الاطلاع على أصل اتهام حزب  إلى    اعتبار مضمون الفصل الثالث وثيقة مرجعية لأي ساع  

 المؤسّساتبل رات والظروف والسياق التاريخي لتطوّر الاتهام واعتماده من ق  دّ بتجارة المخ

 ومنها الكونغرس الأميركي.  الأميركية

المزعوم في ما يُسمّى "الإرهاب"    اللّه الفصل الرابع يعرض مراحل التحريض على دور حزب  

والجريمة المنظمّة في المنطقة الحدودية الثلاثية بين الأرجنتين والبرازيل والباراغواي، في 

لحزب   هة  الموجَّ الاتهامات  فيه  تطوّرت  الذي  السياق  لفهم  الشيعية    اللهّمحاولة  والجالية 

"ا مفهوم  الفصل  ويستعرض  عقود.  منذ  المنطقة  تلك  تسكن  ل نَ لأمنَ التي  استُعم  الذي  ة" 

ث الحدودي، ثم يتناول الحقبات الثلاث للتحريض في لشيطنة الجالية الشيعية في المثلّ 

جة التي وردت على لسان  جلسات الاستماع، مع إضاءة على أبرز الثغرات في السردية المروَّ

تطرّقوا وأكاديميين  وصحافيين  أميركيين  الوجإلى    مسؤولين  على  التحريض  ود ظاهرة 

 ث الحدودي.  في المثلّ  اللّهالعملياتي المزعوم لحزب 



 

في كل من فنزويلا والبيرو    اللّهأما الفصل الخامس والأخير فيتناول مزاعم وجود دور لحزب  

والمكسيك وكولومبيا، ويحلّلها لناحية السياق والأهداف، ويكشف تناقضاتها وهشاشتها، مع 

النظام الحاكم فيها بتوفير أرضيّ  م  اتُه  بالتحديد، التي  ة وقاعدة انطلاق تركيز على فنزويلا 

لحزب   الإلى    اللّهعملياتية  ويتناول  اللاتينية.  أميركا  دول  مزاعم  باقي  وجود  حول  فصل 

حزب   بين  الفارك،   المخدّراتوكارتيلات    اللهّعلاقات  ومنظمة  والكولومبية  المكسيكية 

ترويج أجندته السياسية القائمة على ميركي الذي كان يسعى للأ اليمين ا  سلوكب  اويحلّلها ربطً 

 على الأمن القومي الأميركي.  اللّهتخويف المجتمع الأميركي بزعم وجود أخطار يمثّلها حزب 
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drug trafficking. The chapter monitors the circumstances and historical context 

of the development of the accusation and its adoption by American institutions, 

including the US Congress. 

The fourth chapter presents the stages of incitement against Hezbollah's alleged 

role in what is called "terrorism" and organized crime in the tri-border region 

between Argentina, Brazil and Paraguay, in an attempt to understand the 

context in which the accusations against Hezbollah and the Shiite diaspora that 

has inhabited that region for decades developed. The chapter reviews the concept 

of “securitization”, which was used to demonize the Shiite community in the tri-

border area, and then deals with the three eras of incitement in the hearings 

(2005-2018), while shedding light on the most prominent gaps in the propagated 

narrative carried on by US officials, journalists, and academics, who claimed 

there’s an operational presence of Hezbollah in the tri-border area. 

As for the fifth and final chapter, it deals with allegations of a role for Hezbollah 

in Venezuela, Peru, Mexico and Colombia, analyses them in terms of context and 

objectives, and reveals their contradictions and fragility, with a focus on 

Venezuela in particular, in which the ruling regime was accused of providing a 

ground and operational base for Hezbollah to use it to operate in the whole Latin 

American continent. The chapter deals with allegations about ties between 

Hezbollah, Mexican and Colombian drug cartels, and the FARC (Revolutionary 

Armed Forces of Colombia) organization, and analyses them in connection with 

the agenda of the American right wing, which was seeking to promote its 

political agenda based on intimidating U.S. public opinion, through claiming that 

Hezbollah poses danger to U.S. national security. 



process of fabricating such allegations and revealing their mechanisms and 

channels. The content of the book is based on a review, study, and investigation 

of dozens of hearings held by various committees of the U.S. Congress on 

Hezbollah, bills, executive orders, statements from the U.S. Department of Justice, 

statements from U.S. officials, articles by experts and academics, and press 

reports. 

The book consists of five chapters, each with an introduction and conclusion. 

The first chapter presents statistical data on dozens of hearings held in various 

congressional committees between 2005 and 2018, during which allegations of a 

role for Hezbollah in Latin America were raised. The chapter sheds light on the 

work of the House Foreign Affairs Committee and its leadership in this regard, 

revealing Zionist financial support to the electoral campaigns of few members of 

the committee during their leadership tenure. As for the second chapter, it 

contains data and figures about the background of the research centers whose 

experts testified in the hearings, with a focus on their budgets and programs, and 

the amount of financial assets invested in them to produce narratives about 

Hezbollah and its alleged global activities. The second chapter also contains the 

biographies of the “experts” who participated in the aforementioned hearings to 

incite about an alleged role for Hezbollah in Latin America. 

As for the third chapter of the book, it deals with in-depth research about the 

roots of the accusations levelled against Hezbollah of drug trafficking, where a 

historical tracing process took place investigating the accusation in the Zionist 

entity from the beginning, how it was transmitted to the United States, and what 

was alleged about the existence of a religious fatwa by Hezbollah that allows its 

operatives to traffic in drugs aiming to “target The Americans and the Jews”. The 

content of Chapter 3 can be considered as a reference document for anyone 

seeking to check the origins of the alleged accusation that Hezbollah deals with 



 

Introduction 

In recent years in the United States, accusations alleging Hezbollah’s 

involvement in drug trafficking, money laundering, criminal activity and 

organized crime have escalated significantly, in addition to the old accusation of 

terrorism. The accusations were not limited to press reports or narratives being 

circulated in the news. Rather, the matter reached the extent of the US 

Department of Justice's announcement in October 2018 designating Hezbollah as 

a transnational criminal organization. This designation reflected an American 

decision to leverage the confrontation with Hezbollah, by adding it to the war of 

sanctions and targeted designations within the lists of so-called “terrorism”. 

The United States is exerting enormous resources and efforts to link Hezbollah 

with the western hemisphere, in Latin America, taking advantage of the 

remarkable presence of Lebanese diaspora in Latin American countries. This link 

enables the mobilization of U.S. public opinion against Hezbollah, through 

claiming that the party is active in the “back yard” of the United States; which 

means it represents a direct and immediate threat to the American homeland 

security, as well as paving the way for alleged links between Hezbollah and a 

host of criminal activities sweeping the American continent, such as drug 

trafficking, money laundering and transnational criminal activities. Based on 

this systematic campaign, the Directorate of Strategic Studies at the Consultative 

Center for Studies and Documentation launched a research project in 2019, the 

outcome of which was this reference book on the issue of linking Hezbollah to 

the “world of organized crime” and “terrorism” in Latin America. 

This book aims to present and review the U.S. allegations about Hezbollah's 

relationship with drug cartels, human trafficking groups, smuggled goods, and 

money laundering organizations in Latin America, and to understand the 
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